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Největší huť jede na 40 procent kapacity
Anna Bortlíčková

...1
Severní Morava a Slezsko

Největší tuzemská ocelářská firma ArcelorMittal Ostrava (AMO) kvůli přetrvávajícímu poklesu odbytu produkce nyní vyrábí na
35 až 40 procent kapacity. Právu to ve čtvrtek řekla mluvčí AMO Věra Breiová.      
Firma kvůli omezení výroby posílá stovky zaměstnanců domů s náhradou mzdy ve výši 70 procent průměrného platu a musí
také propouštět. Počátkem roku společnost zaměstnávala 7450 lidí, za první čtvrtletí počet zaměstnanců sníží téměř o 12
procent. Kromě 234 pracovníků v oblasti prodeje, administrativy a podpory výroby, jejichž propuštění s nadstandardním
odchodným firma oznámila začátkem roku a z nichž větší část už podnik opustila, musí do poloviny března odejít i 650 lidí ze
závodů. Počet zaměstnanců AMO se tak má snížit na 6566 ze současných přibližně 7300.      
Podle Breiové bylo nutné ke snižování počtu zaměstnanců také na závodech přikročit kvůli nízkému objemu zakázek v
důsledku ekonomické krize.      
„Proto je nutné snížit stavy zaměstnanců nejen v administrativě, ale i v technických a dělnických profesích,“ vysvětlila. Jak dále
uvedla, v závodech se tipují místa, jichž se organizační změna bude týkat: „Lidem na těchto místech nabídneme odchod
dohodou. Podle dohody s odbory jim bude vyplaceno odstupné ve výši od 11násobku do 20násobku průměrného měsíčního
výdělku.“      
„Chápu, že je krize, nemáme zakázky a že je třeba toto období nějakým způsobem překlenout. Nemůžeme se ale připravit o
kvalifikované zaměstnance, kteří budou firmě chybět, až přijde oživení a zakázek bude dostatek,“ řekl Právu odborový předák
na koksovně Leopold Laskovský. Rovněž předseda odborů na vysokých pecích Josef Lejsek zastává názor, že zkušených
zaměstnanců by se podnik neměl zbavovat.      
Mluvčí Úřadu práce v Ostravě Svatava Baďurová Právu řekla, že zmíněných 650 zaměstnanců by z AMO mělo odcházet
postupně ve třech termínech: k 21. únoru, 1. březnu a k 15. březnu.      
Podle Breiové jsou dopady světové krize do ocelářství velmi silné. Jak řekla, vůbec není možné odhadnout, jak se situace ve
výrobě bude vyvíjet.      
„Týden od týdne se to mění, nedají se dělat prognózy na delší dobu, viditelnost je nulová,“ doplnila.
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